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Juha Järä sekä 19 muuta valtuutettua jättivät seuraavan valtuuston työjärjestyksen mukaisen 
valtuustoaloitteen: 

”Myyrmäessä on toiminut suosittu kesälavatoiminta. Tikkurilassa puolestaan on järjestetty vuosia 
tilapäisesti kasattavalle lavalle järjestettyjä isompia konsertteja, jotka myös ovat olleet suosittuja. 
Jälkimmäinen on maksanut pelkästään rakentamisen osalta paljon ja antanut aina kulloinkin vain yhden 
konsertin ajan kuntalaisille iloa, pääsääntöisesti kaksi kertaa kesäkaudella. Vantaalla on n. 250 000 
asukasta, mutta ei yhtään kunnon kiinteää esiintymislavaa. Monesti tämän kokoisessa kaupungissa on 
jopa useampi lava. Kaksi kunnollista olisi siis liioittelua vaan fiksu investointi. 

Esitän että kaupunki selvittää mahdollisimman pian mahdollisuudet järjestää Itä-Vantaalle, Tikkurilaan, 
Länsi-Vantaan Myyrmäen tapaisen kesälavatoiminnon, myös kustannustehokkuus huomioiden. Lisäksi 
esitän, että onnistuessaan kaupunki selvittäisi mahdollisuudet perustaa pysyvämpi kaupunkikulttuurilava 
Tikkurilan seudulle. Yksi hyvä, ellei paras vaihtoehto kiinteälle lavapaikalle olisi kirjastonpuisto, jossa 
järjestettiin la 17.8.2024 upea konsertti. Lavan paikka oli sopivasti alueen luonnollisemmassa paikassa, 
jolloin kaikilla katsojilla oli hyvä näkyvyys. Auringon suunta oli huomioitu, kuin myös äänensuunta, 
jolloin lähialueiden asukkaille tulee mahdollisimman vähän haittaa. Kiinteämmän lavan voisi rakentaa 
suhteellisen nopeastikin ”asioiden loksahtaessa paikalleen” - mutta viimeistään mahdollisen ratikan 
rakentamisen jälkeen, sillä ratikan ulostuloreitin työmaan takia nykyinen kirjastonpuisto jäänee 
remontin alle ja joudutaan sitten uusimaan.

Lisäksi myöhemmin myös esim. Myyrmäen ja Martinlaakson väliseen Jokiuomanpuistoon (Louhelajam) 
tai jonnekin muualle Länsi-Vantaalle voisi soveltua pysyvämpi lava, jonka mahdollisuutta tulisi myös 
selvitellä. Lavojen rakennevaihtoehtoja on paljon ja myös tarvittaessa jopa ”sallittu spraymaalaaminen” 
voitaisiin mahdollistaa lavarakenteet huomioon ottaen. Esitetyt ongelmat ja esteet ovat ”taklattavissa”. 
  
 Edellä mainitut kaupunkikulttuurilavat toteutuneena toisivat eri tavoin runsaasti kaivattua kulttuuri- ja 
tapahtumatoimintaa elävöittämään kaupunkikeskustaa ja lisäksi toisivat pidemmän päälle niihin myös 
kustannustehokkuutta kulttuuripalveluinfraan. Molemmat asiat ovat paitsi kaupungin strategian 
mukaisia, niin myös vahva kuntalaisten tahtotila.”

Kaupunginvaltuusto 19.8.2024 § 24 

Päätös:
Päätettiin ottaa asia käsiteltäväksi ja lähettää valtuustoaloite kaupunginhallitukselle valmistetavaksi. 
_____

Kaupunkikulttuurin ja hyvinvoinnin toimiala toteaa vastauksenaan seuraavaa:

Selvitämme mahdollisuudet Kesälavan toteuttamiseen Tikkurilan alueelle ja arvioimme samalla, voisiko 
kiinteä kaupunkikulttuurilava sijoittua Kirjastonpuistoon. Kirjastopuistossa Tikkuparkin sisäänmenon 



takana on levyristikoilla vahvistettu maa-alue, johon voi rakentaa ainakin tilapäisen lavarakennelman ja 
näin on tehtykin. Vahvistetun alueen soveltuvuutta pysyvään lavaan selvitetään.

Esittämänne näkökohdat lavan sijainnin ja ympäristön huomioimisesta, kuten äänensuunnan ja auringon 
suunnan optimoinnista, ovat arvokkaita. On myös hyvä huomioida, että Tikkurilan Terazzilta kantautuva 
musiikki on herättänyt runsaasti negatiivista palautetta asukkailta.

Kulttuuritalo Martinuksen yhteyteen rakennetaan tapahtumapuisto, jossa on pysyvä ns. konttilava. 
Tapahtumapuisto pyritään avaamaan kesäkaudelle 2025. Puiston tapahtumakonseptia kehitetään 
parhaillaan ja suunnittelussa huomioidaan asukkailta saadut toiveet ja palautteet.

Myyrmäen Kesälavan ja Myyr York Parkin vuoden 2024 toiminnasta tehdään parhaillaan vaikuttavuuden 
arviointia Salmi Eventlizer -digitaalisen kyselytyökalun avulla. Näitä tuloksia hyödynnetään osana 
selvitystyötä.

Nykyisillä resursseilla rahaa lavojen ohjelmiston tuottamiseen tai tekniikan hankintoihin ei ole tarpeeksi, 
joten emme suosittele perinteisten kiinteiden lavojen (vrt. Espan lava, Laikunlava) priorisointia tällä 
hetkellä, jollei em. asioihin löydy tarvittavaa lisäystä budjettiin.

Jos ensin halutaan kokeilla lavojen toimivuutta, niin konttilavaratkaisut ovat siihen turvallisempi 
vaihtoehto. Konttilavat olisivat todennäköisesti edullisin vaihtoehto lavatekniikan ja -rakennelmien 
toteuttamiseen, mutta niidenkin osalta olisi kuitenkin ensin tehtävä selvitys kaikista 
liitännäiskustannuksista sekä harkita, kuinka ne sopivat tyyliltään ympäristöön. Lisäksi on hyvä pitää 
mielessä, että yhtä lavaratkaisua ei saada toimimaan kaikenlaisiin tapahtumiin.

Kaupunginhallitus 7.10.2024 § 34

Kaupunkikulttuurin ja hyvinvoinnin toimialan apulaiskaupunginjohtajan esitys:
Päätetään
a) antaa Juha Järälle ja 19 muulle aloitteen allekirjoittaneelle valtuutetulle toimialan esityksen 

mukainen kaupunginhallituksen vastaus, ja
b) esittää kaupunginvaltuustolle merkittäväksi kaupunginhallituksen vastaus tiedoksi.

Päätös:
Hyväksyttiin esitys.
_____
 
Kaupunginvaltuusto 21.10.2024 § 25

Kaupunginhallituksen esitys: 
Päätetään merkitä kaupunginhallituksen vastaus tiedoksi.

Päätös: 
Päätettiin jättää asia pöydälle seuraavaan kokoukseen.
______

Kaupunginvaltuusto 18.11.2024 

Kaupunginhallituksen esitys: 



Päätetään merkitä kaupunginhallituksen vastaus tiedoksi.

Liite:
- allekirjoitettu Juha Järän ja 19 muun valtuutetun aloite Vantaan esiintymislavatilanne 

kuntoon

Muutoksenhakuohje: 2.1. Valituskielto 
 
Lisätiedot: 
kulttuuripäällikkö Reeli Karimäki, 040 5241 403
(etunimi.sukunimi[at]vantaa.fi)


